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FOTBALISTŮM PODRUHÉ
VÉVODÍ TOMÁŠ SOUČEK
VYHLÁŠENÍ TRADIČNÍ ANKETY PROBĚHLO NA REPREZENTAČNÍM SRAZU STRANA 9

Svátek slaví: Gabriel

Zemřela první dáma československého šansonu, zpěvačce bylo 89 let
Ve věku 89 let zemřela v Nemocnici Na Homolce šansoniérka Hana Hegerová. Zpěvačka, která je označována za první dámu československého šansonu,
byla v poslední době vzhledem k problémům po zlomenině krčku v péči lékařů. Hegerová, vlastním jménem Carmen Farkašová-Čelková, pocházela ze
Slovenska. Kariéru zahájila jako herečka v žilinském divadle. Na přelomu 50. a 60. let vystupovala v pražském divadle Rokoko a později v Semaforu.
Vystupovala i v zahraničí včetně proslulé pařížské Olympie. Její asi nejpopulárnější šanson Levandulová vznikl ze spolupráce se skladatelem Petrem
Hapkou a textařem Michalem Horáčkem. Za album Potměšilý host, na kterém tento hit vyšel, dostala v roce 1992 od Supraphonu platinovou desku.
Hegerová ukončila uměleckou kariéru v srpnu 2011. Vzhledem ke svému zdravotnímu stavu se veřejných akcí nezúčastňovala. V dubnu 2013 byla
povýšena na komandéra francouzského Řádu za zásluhy. V říjnu 2014 jí prezident České republiky Miloš Zeman udělil Řád Tomáše Garrigua Masaryka
I. třídy. Slovenský prezident Andrej Kiska jí v lednu 2016 udělil Řád Ľudovíta Štúra II. třídy. MAFRA

Opozice. Prodloužení
stavu nouze odmítá
Sněmovna. Vláda nemá zatím zajištěnou dostatečnou podporu pro hlasování. Plán. Opoziční strany
předložily návrh pro rozvolňování. Sloučení. Praha, Praha-západ a Praha-východ neuspěly se žádostí STRANA 2

HANA HEGEROVÁ
20. ŘÍJNA 1931
– 23. BŘEZNA 2021
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Opozice odmítá
prodloužení
nouzového stavu
o dalších 30 dní ve
stávající podobě.

Vláda je před prodloužením
současného nouzového stavu
v pozici, kterou už zažila. Na-
ráží na odpor opozičních
stran. Ty bude v pátek Babišo-
va vláda opět žádat o prodlou-
žení nouzového stavu. Opozi-
ce žádá o zrušení několika
opatření.
Prodloužení nouzového sta-

vu, jak o něj žádá menšinová

vláda ANO a ČSSD, nepodpo-
ří koalice Spolu složená
z ODS, TOP 09 a lidovců.
O „racionalizaci opatření“ žá-
dají také Piráti, kteří se chtějí
sejít s premiérem Andrejem
Babišem, ministrem zdravot-
nictví Janem Blatným a další-
mi členy vlády. Podobně bu-
dou postupovat komunisté.
Materiály o epidemii od mi-
nisterstva zdravotnictví, kte-
ré dostaly všechny strany,
musejí probrat. Opozice se
shoduje na tom, že chce znát
skutečný plán vlády. Razant-
ně se proti prodloužení nou-
zového stavu už nyní staví
SPD. Ta prodloužení nouzové-
ho stavu v jakékoli formě od-
mítá. ČTK

Velikonoce
Obří kraslice či speciální
pomlázkomat ozdobily
v těchto dnech centrum
Hranic na Přerovsku. Vý-
zdoba vzbuzuje mezi oby-
vateli velký ohlas. 6x ČTK

Poklady v ústeckém hypermarketu ČTK

Citát

Stejně jako dosud
prodloužení nouzo-
vého stavu nepodpo-
říme. Lockdown není
cesta. Je třeba nechat
občany žít, ne je ne-
chat živořit.
TOMIO OKAMURA, ŠÉF SPD

Citát

Naší prioritou je ná-
vrat dětí do škol a vyře-
šení kompenzace pod-
niků. Prosazujeme zvý-
šení příspěvku na testy
ve firmách a zvýšení
frekvence testování.
IVAN BARTOŠ, ŠÉF PIRÁTŮ

Aby nouzový stav prošel,
vyzvala koalice ODS, TOP 09
a KDU-ČSL kabinet, aby přijal
jí vypracovaný a aktualizovaný
plán rozvolnění a začal ho
realizovat.

● Podle plánu by například od
29. března neměl být omezen
volný pohyb osob mezi okre-
sy či kraji a měl by platit stav
pandemické pohotovosti.

● Od 12. dubna by se postupně
mohli navracet žáci do škol.
Restaurace by mohly otevřít
zahrádky do 23 hodin při
dalších omezeních nejdříve
10. května, vybrané maloob-
chody a služby by mohly fun-
govat od zhruba 19. dubna.

● Alespoň čtvrtinu kapacity by
mohla divadla a kina otevřít
divákům nejdříve 10. května,

muzea, galerie, hrady, zámky
či památky by se mohly pro
omezené množství lidí otevřít
s využitím testování. Sportov-
ní soutěže by od stejného
data mohly fungovat při
režimových opatřeních.

● Chirurgické roušky by mohly
nahradit respirátory ve frek-
ventovaných místech zhruba
na začátku června.

● Koalice také požaduje projed-
nání v pondělí zveřejněné
zprávy Nejvyššího kontrolního
úřadu o nákupech ochranných
pomůcek na počátku epide-
mie v minulém roce plénem
Sněmovny. Podle předsedky-
ně TOP 09 Markéty Pekarové
Adamové v této souvislosti
není možné prodlužovat
nouzový stav, za kterého je
možné nakupovat bez soutěží.

Citát

Je třeba udělat rychlou
úpravu opatření, je
třeba zrušit zákaz
pohybu mezi okresy,
je třeba zajistit pod-
mínky pro návrat dětí
do škol.
PETR FIALA, ŠÉF ODS

Okresy Praha, Praha-západ
a Praha-východ neuspěly se
svou žádostí u ministra vnit-
ra Jana Hamáčka, aby se bě-
hem současné situace, kdy
platí opatření zakazující po-
hyb, sloučily v jeden okres.
Středočeská hejtmanka Petra
Pecková řekla, že Hamáčko-
vo rozhodnutí respektuje,
byť jí to logiku nedává. Připo-
mněla případy, kdy lidé ne-
mohouna nákup do svého ob-
vyklého obchodu, protože je
za hranicí okresu. Žádost
vznikla po vzoru okresů
Brno-město a Brno-venkov,
které jsou nyní „slouče-
ny“. ČTK

Poslanec a předseda Triko-
lóry Václav Klaus mladší ne-
povede hnutí, které založil
v roce 2019, do sněmovních
voleb, nebude ani kandido-
vat a ukončí veřejné aktivity.
Důvody odchodu z veřejného
dění označil z drtivé většiny
za osobní. „Chyba je ve mně.
Nemám energii,“ vysvětlil
Klaus mladší svou nechuť po-
kračovat v politice. Řekl, že
takto politika nejde dělat.
„Z pozice naštvanosti, smut-
ku či rozzlobenosti. Když
chcete někoho porazit či ho
oslabit, musíte sám posílit
a strhávat lidi pod svůj pozi-
tivní program,“ uvedl. ČTK

Do prázdnin
Česko bude mít vakcíny
na to, aby do konce červ-
na očkovalo 44 procent do-
spělých. Napsal to server
IHNED.cz. Třeba Malta si
zajistila tolik dávek, že by
měla do konce června na-
očkovat 92 procent obča-
nů. Dánsko má mít dost
vakcíny pro 79 procent
lidí. Rumunsko by mělo
mít vakcínu pro 56 pro-
cent občanů, jen těsně tak
zaostává za Německem,
Francií či Finskem, píše

server. K dosažení kolek-
tivní imunity proti covi-
du-19 je podle odborníků
potřeba naočkovat aspoň
70 procent dospělých.

Nákup v „muzeu“
Historici vystavují v hyper-
marketu v Ústí nad La-
bem poklady, které získa-
li během epidemie koro-
naviru. Nezvyklou cestu,
jak zprostředkovat pří-
běhy věcí veřejnosti, zvoli-
li z důvodu uzavření mu-
zea kvůli nařízením. ČTK

Chceme od vlády
jasný plán, co dál

Kývne Babiš na plán koalice? Co by nás tedy čekalo?

Covidová čísla dne

15
Aplikace eRouška nově hlásí
i kontakty kratší než 15 mi-
nut na méně než dva metry.

1400
Počet nakažených pozvolna
klesá. V Praze v pondělí testy
odhalily 862 případů – o 155
méně než před týdnem. Kritic-
ká je ale situace v nemocni-
cích. ČR je první v EU a druhá
na světě v počtu mrtvých
v přepočtu na 100 tisíc lidí. Lé-
kaři u 1400 lidí zjistili opako-
vané onemocnění covidu.

Okresy. Žádná
výjimka není

Klaus ml. „Už
nemám chuť“

Krátce

Citát

Nerozumíme tomu,
proč vláda přichází
s žádostí o třicet dnů,
to je kupování času.
Čekáme, s čím premiér
přijde.
VÍT RAKUŠAN, ŠÉF STAN
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Šedivá teorie, zele-
ná praxe. Ačkoli se
muži zapojují do
chodu rodiny, ně-
které činnosti jsou
stále „tradiční“.

Nakupovat chodí společně,
ale když se za nimi zavřou
dveře bytu, rozhodí si role po-
dle toho, jestli jsou muž či
žena. Nábytkářská firma
IKEA vyzpovídala zákazníky
(a zákaznice) a došla k zajíma-
vým výsledkům. Máme sice
už hodně otců na mateřské,
je víc rozvedených rodin, kdy
jsou děti ve střídavé péči, ale
domácí práce jsou striktně vy-
členěné podle pohlaví.

„Je to v poho,“ myslí si
většinoumuži

„Až jednašedesát procent
žen cítí, že pracovní podmín-

ky nejsou spravedlivě nasta-
vené pro obě pohlaví,“ říká
výzkum. Poznámka se týká
jak profesního života žen,
tak rodinného. „Zjistili jsme,
že pracující ženy stráví další
zhruba čtyři hodiny péčí o do-
mácnost a děti, což je asi o ho-
dinu více, než domácnosti vě-
nujímuži,“ komentuje někte-
ré závěry Roman Bojko, ma-
nažer nábytkářské společnos-
ti pro oblast rovnosti.
Jak ale respondenti průzku-

mu potvrdili, více než polovi-
na dotazovaných mužů si
myslí, že rovnováha v povin-
nostech a starostech existuje,
zatímco o tomtéž je přesvěd-
čeno méně než čtyřicet pro-
cent žen, které tazatelé oslo-
vili.

Učí, vaří, pečují a pracují
také na dálku
Nerovnost se ale momen-

tálně prohlubuje i kvůli epi-
demii. „Ukazuje se, že pande-
mie v práci nepřiměřeně za-

sáhla zejména ženy,“ myslí si
Jaroslava Rezlerová, generál-
ní ředitelka personální spo-
lečnosti ManpowerGroup.
„Již před pandemií pečovaly
o domácnost především
ženy, teď se z nich staly i uči-
telky a také pečovatelky o pří-
buzné v pokročilém věku,

a do toho mnohé ještě pracu-
jí z domova na dálku,“ vysvět-
luje Rezlerová. Složitější po-
stavení dokládá i skutečnost,
že profese výrazně postižené
epidemickou krizí, jsou z vel-
ké části doménou právě žen.
Třeba hotelnictví, pohostin-
ství a služby. PAVEL HRABICA

Sčítání obyvatel, které nás
čeká za pár dní, přinese další
zajímavé údaje. Dnes se věnu-
jeme tématu zjišťování národ-
nosti. Nyní je to nepovinný
údaj, při prvním českosloven-
ském sčítání před sto lety byl
nutný. „Tehdy měl potvrdit
oprávněnost vzniku samo-
statného Československa.
V současnosti je pojetí národ-
nosti individuální a subjektiv-
ní, a proto nepovinné,“ vy-
světluje předseda Českého
statistického úřaduMarek Ro-
jíček. Stejně jako při minu-
lém sčítání před deseti lety si
lidé budou moci vybrat, zda
národnost vyplní, nevyplní,
anebo dokonce vyplní národ-
nosti dvě. V minulém sčítání
se lidé kromě české národnos-
ti nejvíce hlásili k národnosti
moravské. MET

Seznam všech prodejen na www.albert.
Nabídka nebaleného pečiva neplatí pro prodejny Brno – Libušina tř. 6, Libušina tř. 918/17a, Masarova, Stará osada.
Obsah vlákniny: chléb 10g, rohlík 7g na 100g výrobku. Žitná vláknina přispívá k normální činnosti střev v rámci vyvážené stravy a zdravého životního stylu.

DENNĚ PEČEME
ZA CO NEJMÉNĚ
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Rohlík Mlynářský žitný
• 60 g
• 100 g = 11,50 Kč

Sváteční Mazanec
• 400 g
• 100 g = 9,98 Kč
• do vyprodání zásob
• pouze prodejny s vlastní
dopékárnou

Chléb
Mlynářský žitný
• 500 g
• 100 g = 5,98 Kč

3× VÍCE
VLÁKNINY

10 G VLÁKNINY NA 100 G

• BOHATÝ NA VLÁKNINU

O penězích společně

I když nevydělávají stejně,
v partnerském vztahu probíra-
jí žena a muž náklady na
domácnost dohromady.

● Zhruba dvě třetiny Čechů,
kteří žijí ve společné domác-
nosti, považují za společný
i ten účet, který je psaný jen
na jednoho z partnerů.

● Nejčastějším modelem jsou
extra účty každého z partne-
rů a třetí, společný, kam po-
sílají dohodnutou částku.

K pračce mají ženy blíž

85
K žehličce patří takřka
výhradně ženy. Žehlení se
v rodinách věnují z 85 pro-
cent ženy, většina mužů i žen
to ale současně považuje za
čistě ženskou činnost. Také
praní prádla zajišťují v rodi-
nách ve třech čtvrtinách přípa-
dů ženy, to se týká také napří-
klad převlékání ložního povle-
čení. Muži si většinou berou
za své vynášení odpadků,
zapojují se do mytí nádobí.

inzerce

Moravané.
Před 10 lety
se hrdě hlásili

Ženy se starají více než
muži, a to i za pandemie
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Vliv Pekingu na
kulturní život
v Evropě zesiluje.

Německé nakladatelství Carl-
sen-Verlag stáhlo dětskou
knížku o hygienických opat-
řeních proti koronaviru. Dů-
vod? Stěžovali si na ni někte-
ří Číňané žijící v Německu.
Nelíbila se jim věta v knize,
že „virus přišel z Číny a rozší-
řil se do celého světa“. „Toto
tvrzení je falešné a podporu-
je rasistické postoje vůči čín-
ským občanům,“ stěžoval si
jeden čínský příslušník. Dal-
ší obvinil nakladatelství z po-
užívání „politických triků“.
Kniha nazvaná Koronaviro-

vá duha pro Annu a Moritze
od spisovatelky Constanze
Steindammovémá přitom za
cíl poskytnout „nejdůležitěj-
ší tipy pro centra denní péče
a základní školy, jak se správ-
ně chovat během pandemie
koronaviru“.
Kniha dětem vysvětluje,

jak virus způsobuje „daleko-
sáhlé změny v každodenním
životě“ a že je potřeba dodr-

žovat hygienická pravidla,
„aby se účinně ochránily
před infekcí“.

Všemocná strana
Výzvy ke stažení knihy

z pultů podpořila i čínská am-
basáda v Hamburku. Nakla-
datelství dokonce pohrozila

právními kroky a požadova-
la od něj veřejně omluvu,
uvedla stanice DeutscheWel-
le. Vydavatel se následně sku-
tečně omluvil za „necitlivou
formulaci“ a knihu stáhl.
„V nové verzi už zmíněná
věta nebude,“ přislíbil.
„Čína již dlouhou dobu

ovlivňuje kulturní život v Ev-
ropě, možná jsme si toho do-
sud nevšimli,“ říká docent ev-
ropských globálních studií
na univerzitě v Basileji Ralph
Weber, který se specializuje
na čínské vztahy.
Weber poznamenal, že loa-

jální členové komunistické-
ho režimu v čínské komuni-
tě mohou znepříjemnit život
nakladatelům posíláním kri-
tických dopisů editorům
nebo špatnými recenzemi na
portálech prodejců knih.
Týká se to i herních studií či
filmů. Čínští hráči dokázali
prostřednictvím takzvaného
review bombingu změnit do
té doby pozitivní hodnocení
hry nezávislých vývojářů
z tchajwanského studia Red
Candle Games, kteří ji náhle
raději stáhli.

„Wuchanská pneumonie“
Koronavirus se poprvé ob-

jevil v čínském Wu-chanu.
Čína se ale nyní snaží najít
důkazy, že virus možná do
nejlidnatější země na světě
přišel odjinud.
„Na začátku čínská propa-

ganda sama uváděla, že náka-
za započala v Číně. Dokonce

o ní referovala jako o wu-
chanské pneumonii. Ale
nyní chce vymazat vzpomín-
ky na počátky viru prostřed-
nictvím celosvětové kampa-
ně politické korektnosti,“ po-
dotýká čínský novinář
Š’ Ming.
Peking změnil rétoriku po

nebývale silné kritice ze stra-
ny některých států, které od-
suzovaly čínské úřady za
údajné tajení epidemie a po-
malou reakci. Bývalý americ-
ký prezident Donald Trump
navíc opakovaně naznačo-
val, že koronavirus unikl
z čínské laboratoře.
Vědecký tým Světové zdra-

votnické organizace (WHO),
vyslaný doWu-chanu prošet-
řit původ koronaviru, pova-
žuje laboratorní vznik koro-
naviru za vysoce nepravděpo-
dobný. Vědci též pochybují o
teorii prosazované čínskými
vědci, že koronavirus se do
země dostal prostřednictvím
zmražených potravin.
Ze strany čínských vědců

a politiků dokonce zaznělo,
že virus vzešel z americké la-
boratoře nebo že je původně
z Indie či dokonce z České re-
publiky. iDNES.cz a HAL

Optimismus
je namístě
„V mnoha evropských ze-
mích a USA zřejmě již kon-
cem léta nebudou potřeba
lockdowny,“ uvedl Ugur
Sahin (na snímku), zaklada-
tel německé biotechnolo-
gické firmy BioNTech. Ta
stojí za první schválenou
vakcínou v Evropě. Ředitel
BioNTechu nicméně při-
pouští, že „virus nezmizí“
a bude trvat nejméně rok,
než lidstvo bude „mít situa-
ci pod kontrolou“. AP

Obálka knížky, jež rozezlila Čínu. TWITTER

Zůstaňte doma
Americká vláda preziden-
ta Joea Bidena zaplatila
od ledna přes 17 tisíc roz-
hlasových šotů a inzerátů
na sociálních sítích, aby
zastavila migrační vlnu ze
Střední Ameriky do USA.
V pondělí též odjela do
Mexika americká vládní
delegace, která má do

čtvrtka jednat o řešení mi-
grace posléze i v Guatema-
le. Vede ji Ricardo Zúňiga,
nově jmenovaný zvláštní
vyslanec Bidenovy vlády
pro Salvador, Guatemalu
a Honduras.

O prezidentovi
Polský spisovatel a novi-
nář Jakub Žulczyk čelí ob-

vinění z veřejné urážky
prezidenta Andrzeje
Dudy. Autor románu Osl-
něni světlem loni v listo-
padu kritizoval reakci
polské hlavy státu na vý-
sledky amerických prezi-
dentských voleb a Dudu
na Twitteru nazval
„de*ilem“. Hrozí mu za to
až tři roky vězení, píší pol-
ská média.

Hrozí jim pokuta
Od příštího týdne bude
Britům, kteří se pokusí vy-
cestovat ze země bez zá-
važného důvodu, hrozit
pokuta 5000 liber (přes
150 tisíc korun), napsal
deník The Times. Vláda se
tak snaží omezit pohyb
lidí a rozšíření dalších mu-
tací koronaviru v zemi.

Vládní krize
se stupňuje
Slovenská ministryně
spravedlnosti Mária Kolíko-
vá včera podala demisi.
Celkem už kabinet Igora
Matoviče ztratil čtyři mi-
nistry. Předseda parlamen-
tu Boris Kollár mluví
o předčasných volbách. ČTK

Moskevský knižní veletrh
Non/fiction zrušil dříve přislí-
benou prezentaci literární pr-
votiny Kiry Jarmyšové, mluv-
čí uvězněného opozičního po-
litika Alexeje Navalného.
Zrušení prezentace potvr-

dil mluvčí veletrhu, ale dů-
vod neupřesnil. Jarmyšová je
přesvědčena, že se tak stalo
z politických důvodů. „Nej-
známější a nejvíce respekto-
vaný knižní veletrh v zemi od-
volal mé vystoupení, protože
jsem mluvčí Navalného,“

uvedla na sociální síti Jarmy-
šová.
„Cenzura a autocenzura

jsou jedním z nejhorších pro-
jevů autoritářství. Rozhodnu-
tí odvolat mé vystoupení po-
kládám za podlé a zbabělé. Je
mi velice líto, že vedení
Non/fiction se vydalo touto
cestou,“ doplnila mluvčí, kte-
rá momentálně čeká v domá-
cím vězení na soud. Ten ji
může poslat zamříže za nepo-
volené demonstrace zaNaval-
ného osvobození. ČTK

„Čínský virus“ dolehl na
německou knihu pro děti

Krátce

Mluvčí Navalného.
Bez veletrhu i svobody
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Pro život v pohodě

Pálí, svědí, bodají? STOP
nepříjemným hemoroidům!
Hemoroidy postihují až tři ze čtyř lidí. Příčinou jejich vzniku je přede-
vším nedostatek pohybu, sedavé zaměstnání, nadváha, ale také těho-
tenství nebo nadměrný stres. Máte s hemoroidy problém i vy?
Trefou do černého je nejprodávanější gel na hemoroidy v kategorii zdravotnických pro-
středků – Hemostop® Gel Max z prémiové řady Da Vinci Academia. Díky kombinaci du-
bové kůry, boswellie, Aloe vera a dalších devíti bylin působí Hemostop® již při prvotních
problémech spojených s hemoroidy (svrbění, štípání a pálení konečníku). Díky Aloe vera
má Hemostop® zklidňující účinek při podráždění a svědění v oblasti konečníku. Boswellie
je využívána především pro své protizánětlivé účinky. Je vhodný také pro těhotné a kojící
ženy. Žádejte v lékárnách. Natřete to hemoroidům!
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Trápí vás snížená imunita a jste náchylní na výskyt oparů či
aft? Řešíte citlivé odhalené zubní krčky a paradontózu? Ne-
mějte obavy, tyto problémy mají společné řešení – konopí!

Cannadent regenerační sérum účinně omezuje
šíření viru oparu, urychluje regeneraci postižené
tkáně, omezuje její mokvání a zmírňuje nepříjemné
svědění i pálení. Zároveň působí také proti vzniku
aft a projevům paradontózy. Přírodní složení séra
obsahuje konopný olej s jedlí sibiřskou, hřebíčkem,
arnikou a Tea tree. Sérum se proto vyplatí mít ve vaší
domácí lékárničce.

y p
společné řešení – konopí!

omezuje
postižené
příjemné

oti vzniku
žení séra
ebíčkem,

mít ve vaší

Záchrana
pro ústa a rty

opary

afty

paradontóza

Nezdravý životní styl je běžným
projevem dnešní doby. Bohužel
právě on stále častěji ústí ve zdra-
votní komplikace. Jednou z nich
může být nepřirozené vylučování
kyseliny močové. Poté se vytvoří
jehličkovité krystalky, které se po-
stupně usazují v kloubech.
Řešení představuje posílený doplněk stravy
z lékárny Enzycol® DNA*. Jeho unikátní složení napomáhá k omezení kyseliny
močové1,2 a podporuje její lepší vylučování z těla2. Přípravek obsahuje komplex
přírodních látek Multi CleanUPTM, kde původní trojkombinace extraktu z 1kyselé
višně, 2celeru a vitaminu C je nyní obohacena o extrakt z pistácie a kurkumin.
Díky přidanému *zinku je DNA pod kontrolou.

Odrazte se od DNA
a žijte naplno

PROJDETE ŽIVOTEM
BEZ STAROSTÍ

ˇ

Trpíte opakovaným výskytem oparů?
Vyzkoušejte Oparcann – balzám pro
regeneraci a ochranu rtů před výsky-
tem oparů.

Už žádné trápení, starosti ani vnitřní neklid! Nastal čas přemo-
ci psychickou nepohodu i občasné poruchy nálady, naladit
se do pozitivna a opět se naplno radovat ze života! Poznejte
recept, jak povznést svou náladu do plusu s jedinečným pří-
pravkem z lékárny.
Objevte přímou a bezpečnou cestu k plnohodnotnému životu. Vyzkoušejte tra-
dicí ověřený, originální přípravek L-Tryptofan. Tento unikátní doplněk stravy
obsahuje čistý a kvalitní L-tryptofan, jenž je přirozeným zdrojem hormonu štěs-
tí (serotoninu). Díky jeho syntéze posouvá úroveň nálady do pozitivní roviny.
L-Tryptofan vám proto pomůže navrátit duševní klid a ztracenou pohodu. Při
jeho užívání se zároveň nebudete muset obávat nežádoucích účinků, jako je
omezení bdělosti či návykovost.
Žádejte originál.
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Na Výstavišti v Ho-
lešovicích vyrostlo
divadelní šapitó.
Jde o letní scénu
projektu Jatka78.

Když to nejde uvnitř, snad to
v teplých měsících půjde
aspoň v šapitó. Pět set až osm
set lidí pojme obří stan, který
poskytne od poloviny května
do konce září zázemí Cirku
La Putyka, Dekkadancers
a představení Amerikánka re-
žiséra Viktora Tauše. Zahrají
si v něm také hostující soubo-
ry Městských divadel praž-
ských, Divadla pod Palmov-
kou, Divadla Na zábradlí, Mi-
noru a Vosto5.
Šapitó se šířkou 30 metrů

a výškou 15 metrů vyrobené
na zakázku v Itálii dorazilo
do Prahy již nyní. Zkušební
stavby na Výstavišti se zúčast-
nili i italští odborníci, kteří je

rok vyráběli. Stan má černý
interiér, který umožní hrát
i za denního světla. Zvenku
bude bílý s originální velko-
plošnou malbou od výtvarní-
ka Lukáše Musila alias Musy.
V programu se objeví i fil-

mové projekce, koncerty
a další živá kultura. Vše bude
záviset na vývoji pandemie
covidu-19 a aktuálních vlád-
ních opatřeních. Přesný pro-
gram Azylu78 bude zveřej-
něn v dubnu na jatka78.cz.

„Nové letní působiště jsme
nazvali Azyl78 proto, že chce-
me na konci tohoto složitého
období poskytnout uprostřed
parku střechu nad hlavou ne-
jen svým domácím soubo-
rům, ale i celé řadě dalších
spřátelených divadel a kultur-
ních projektů,“ uvedl ředitel
Jatek78 Štěpán Kubišta. Ten
s kolegy Azyl78 inicioval také
z důvodu plánované rekon-
strukce jejich stálého prosto-
ru v Pražské tržnici. ČTK

Divadelní šapitó na Výstavišti BARBORA ŽENTELOVÁ

Pořadatelé oznámili přesun
konání Comic-Conu Prague
na podzimní termín. Druhý
ročník festivalu proběhne od
15. do 17. října 2021 v praž-
ském O2 universu. Všichni
hvězdní hosté, kteří již byli
dříve oznámeni, přislíbili
účast i v říjnovém termínu.
Dorazí například herci Chris-

topher Lambert, Julian Glo-
ver či Neal McDonough. Nově
se můžou návštěvníci těšit
i na Raye Stevensona, Suanne
Braunovou, výtvarníka Nik-
karina a tvůrce speciálních
efektů Jiřího Kilevníka. Navíc
proběhne v neděli 9. května
on-line event Comic-Con
Prague: Home edition. MET

Hudební festival Dvořákova
Praha by se letosměl uskuteč-
nit od 6. do 24. září. V Rudolfi-
nu plánuje kombinaci tuzem-
ských i zahraničních interpre-
tů. V roli rezidenčního uměl-
ce se představí britský klaví-
rista a dirigent András Schiff.
KurátoremKomorní řady je iz-
raelský klavírista Boris Gilt-
burg. Zahájení letošního roč-
níku svěřili organizátoři ital-
skému orchestru Filarmonica
della Scala pod vedením And-
rése Orozco-Estrady.
Program14. ročníkuDvořá-

kovy Prahy včera zveřejnil
jeho ředitel Jan Simon. Záro-
veň začal na webu festivalu
předprodej vstupenek na

všechny koncerty letošního
ročníku. Vzhledem k vývoji
pandemické situace festival
garantuje vrácení peněz za za-
koupené vstupenky v přípa-
dech, že bude omezena kapa-
cita koncertních sálů nebo je-
jich konání bude zakázáno.
„Přistupujeme k přípra-

vám festivalu s obrovskou po-
korou. Loňský rok nás naučil,
že v těchto časech je třeba si
vážit i těch nejmenších drob-
ností a radostí. Ale doufáme
pevně, že v září se Dvořákova
Praha uskuteční v plánované
podobě a především s diváky
v Rudolfinu i v dalších kon-
certních prostorách,“ uvedl
Simon. ČTK

Krátce

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

MYSTERIÓZNÍ THRILLER

Jozef Karika
SMRŠŤ

Máma říkala, že bych neměla bude on-line
Říkáte si, že svoje dítě vychováte úplně jinak než vaši rodiče? A také vámmáma říkala,
co by se mělo nebo nemělo? I o tom je nová hra o rodinných vztazích Máma říkala, že
bych neměla anglické autorky Charlotte Keatleyové, kterou připravuje Divadlo Mana ve
Vršovicích. Inscenace v režii Viktorie Čermákové s jiskrou a nadhledem zkoumá vztahy
čtyř generací žen v jedné rodině na pozadí velkých společenských změn ve 20. století.
V hlavních rolích hrají Dana Černá, Sandra Černodrinská, Radka Fidlerová a Máša Málko-
vá (na snímku zleva). On-line premiéra bude 31. března. Více na vrsovickedivadlo.cz. MET

ALENA HRBKOVÁ

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Číslo dne

26. 3.
V pátek vychází u Warner
Music nové album sesterské-
ho dua českých zpěvaček řec-
kého původu Marthy a Teny
Elefteriadu – Všechny barvy
moře. Jsou zde řecké písně,
jež zpěvačky chytly za srdce.
Kromě duetů nazpívaly obě
několik skladeb i samostatně.

Comic-Con. Přesune se
na říjen, hvězdy dorazí

Dvořákova Praha.
Spustila předprodej

Letos bez smíchu
Východočeské divadlo Par-
dubice vzhledem k aktuál-
ní epidemiologické situa-
ci zrušilo letošní ročník
Grand Festivalu smíchu,
který se po přesunutí
z tradičního zimního ter-
mínu měl konat od 11. do
17. května. Vstupné se vra-
cí v místě zakoupení. MET

Filmy z Palestiny
Palestinky trpící ztrátou
sluchu začaly vytvářet ani-
mované filmy, v nichž se
snaží podat informaci
o svém handicapu a přiblí-
žit jej dětem. Osmičlenná
skupina si založila u filmu
novou kariéru a doufá, že
jí to v Pásmu Gazy pomů-
že vydělat peníze. ČTK

Stan Azyl78 chtějí
otevřít v květnu
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Pokrytí bezdráto-
vou sítí ve velkých
domácnostech
nebo plochách
může představovat
problém.

Signál routerů má ve členi-
tém prostoru mnoho překá-
žek, které mohou narušit sta-
bilitu vašeho připojení k in-
ternetu. V takových situacích

je dobré přemýšlet o takzva-
némmesh systému. Tím jsou
myšleny routery, které jsou
schopné pracovat v řetězo-
vém režimu. Prostě a jedno-
duše rozmístíte více jednotek
po domácnosti a vytvoříte
tak stabilní síť, ke které se
můžete připojit odkudkoliv
z domu, a to bez ztráty signá-
lu. Už nebudete muset pobí-
hat a hledat místo, kde bude
signál stabilní.
Jednotky Deco vzájemně

spolupracují, aby vytvářely
ucelenouWi-Fi síť. Když bude-

te procházet domem, váš
chytrý telefon či tablet se au-
tomaticky přepojí na tu jed-
notku Deco, která mu nabíd-
ne nejvyšší rychlost, a vy žád-
né zlomy v připojení vůbec

nezaznamenáte. Chcete po-
krýt větší plochu? Stačí při-
dat další jednotky Deco. Nabí-
zí bezdrátovou rychlost až
1267 Mbit/s, dva gigabitové
porty na každé jednotce,
snadné nastavení a ovládání
pomocí mobilní aplikace
Deco a hlavněmasivní pokry-
tí až 510 metrů čtverečních.
S tímto Wi-Fi Mesh systé-

memmůžete zapomenout na
„mrtvé zóny“ v domácnosti.
Deco M5 od TP-LINK koupíte
třeba v internetovém obcho-
dě Mironet od 2879 korun.

Znáte ten pocit, kdy po dlou-
hém dni v práci přijdete
domů, padnete na sedačku
a nechce se vám pomalu ani
otáčet hlavou, abyste dobře
viděli na televizi? Proč si ne-
udělat maximální pohodlí
a nekoukat se na svůj oblíbe-
ný digitální obsah hezky
z blízka na téměř desetiapůl-
palcovém displeji? To nejlep-
ší ze světa přenosných chyt-
rých zařízení si užijete právě
na tabletu.

Nejnovější generace table-
tů od Samsungu je navíc díky
produktové řadě A dostupněj-
ší než kdy dříve. Kromě již
zmiňovaného displeje s rozli-
šením 2000 x 1200 pixelů na-
bídne tablet především
bleskurychlou odezvu díky
vysokému výkonu osmijádro-
vého procesoru a operační pa-
měti 3 GB RAM. Pro uložení
vašich aplikací, hudby a dal-
ších souborů můžete využít
interní paměť s kapacitou

32 GB. Mimo jiné tak v table-
tu Samsung uchováte i stov-
ky fotografií, pořízených inte-
grovaným fotoaparátem s roz-
lišením 8 Mpx. Pokud by vám
nestačila kapacita vnitřní pa-
měti, můžete úložný prostor
tabletu snadno rozšířit pomo-
cí paměťové karty o další de-
sítky gigabajtů. To vše dělá
z tabletu Samsung Galaxy
Tab A7 ideálního společníka
pro domácí pohodu, práci či
cestování. Nabídku těchto za-

řízení mají v internetovém
obchodě Mironet, kde zakou-
píte novou generaci dostup-
ných tabletů Samsung Gala-
xy Tab A7 za 5690 korun.

Samsung spouští předobjednávky nových Neo QLED
televizorů. Získat můžete Galaxy S21 5G jako bonus.
Pokud si do 11. dubna (nebodovyprodání zásob) předobjednáte televizor z letošníchmodelových
řad Neo QLED 4K TV, získáte mobilní telefon Galaxy S21 5G jako bonus. Nabídka platí pro
4K modely QN95A, QN91A, QN90A a QN85A zakoupené skrze e-shop www.samsung.cz. Zde si
také můžete vyzkoušet díky rozšířené realitě to, jak bude nový televizor vypadat u vás doma.
Bonusový telefon Galaxy S21 5G je šedé barvy, s vnitřní pamětí 8+128 GB a jeho doporučená
maloobchodní cena je 22 490Kč.
Čím nové Neo QLED
TV vynikají?
Letošní modelové řady
televizorů Neo QLED jsou
vybaveny novým světel-
ným zdrojem Quantum
Mini LED, která dostává
technologii QLED na no-
vou úroveň. O precizní
práci obrazovky se sta-
rá technologie Quan-
tum Matrix a výkonný
obrazový procesor Neo
Quantum Processor op-
timalizovaný přímo pro
modely Neo QLED. Diody
Quantum Mini LED dosa-
hují jen 1/40 výšky běžné
LED diody. Místo obvyk-

lé technologie, kdy se
světlo rozptyluje čočkou
a každá dioda je připev-
něná samostatně, využí-
vá systém Quantum Mini
LED tenoučkých mikro-
vrstev pro větší počet
diod současně.
Technologie Quantum
Matrix pak umožňuje
jejich samostatné pre-
cizní ovládání, takže
nedochází k přezáření
a obraz zcela odpovídá
záměru filmových tvůr-
ců. Technologie Neo
QLED umožňuje ovládat
jas v 12bitové hloubce
v 4096 krocích, čímž se

rozšiřuje oblast mezi
nejtmavším a nejsvětlej-
ším bodem a sledování
obrazu v HDR kvalitě je
opravdovým zážitkem.
Další skvělou součástí ce-
lého systému je výkonný
obrazový procesor Neo
Quantum Processor s vý-
jimečnými schopnostmi
upscalingu neboli pře-
vodu obrazu do vyšší-
ho rozlišení. Procesor
využívá 16 odlišných
neuronových sítí s umě-
lou inteligencí, vesměs
specializovaných na ups-
caling a hluboké strojo-
vé učení, a bez ohledu

na kvalitu zdroje tak
dokáže obraz konverto-
vat do rozlišení 4K, pří-
padně 8K u nejvyšších

modelových řad. Dopo-
ručená maloobchodní
cena televizorů začíná
od 47 990Kč.

Tablet. Pro práci, zábavu i cestování Krátce

Velikonoční menu
Sociální podnik GULE na-
bízí nejen dobroty, ale
provozuje i food truck.
Nyní spustili kampaň
s názvem Handicap? No
a co! My na to máme
GULE na platformě Do-
nio.cz, kde je lidé mo-
hou podpořit. Navíc na
gulefoodtruck.cz lze ob-
jednat velikonoční menu.

Bez „mrtvých zón“ v síti
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Počasí

„Jeden
silničář

jaro nedělá.“

MAREK MAHDAL
Facebook
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1. obyvatel Kurdistánu
2. jehla (sloven.)
3. vánoční ryba
4. malá Ida

5. aktivista (M. Luther)
6. filmová lvice
7. palčivý kořen
8. sestra matky

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 To je vražda, napsala XII
16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.15 Hříšní lidé města praž-

ského (12)
20.55 Hercule Poirot XI
22.35 Příběhy slavných... Jana

Rybářová
23.35 Případy detektivaMurdo-

cha XIII
00.15 AZ-kvíz
00.45 Máte slovo sM. Jílkovou
01.50 Pod pokličkou
02.15 Dobré ráno

17.05 Papež – nejmocnější člo-
věk na planetě (1/6)

17.50 Španělská chřipka
18.45 Večerníček
18.55 Babylon
19.25 Kusdřevazestromu(10/26)
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 S kuchařem kolem světa
21.00 Na cestě po indonéském

Manokwari
21.30 Královnamatka – portrét

(2/2)
22.20 Letecké katastrofy
23.05 Lovec (12/12)
00.05 Alkohol – magický lektvar
01.00 Zvířata ve válce (1/2)
01.45 Wolfram – Robert Matula

15.55 Dr. House II (19)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.35 Co na to Češi
18.30 Ulice (4018)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Výměnamanželek XIV
21.40 Malé lásky
22.40 Smrtonosná zbraň III (10)
23.30 Dr. House II (18)
00.20 Dr. House II (19)
01.10 Castle na zabití VII (5)
01.50 Smrtonosná zbraň III (10)
02.30 Malý Sheldon III (10)
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (911)
04.45 Novashopping

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Sestřičky (53)

Tři jména. Seriál (ČR, 2020)
21.35 Show Jana Krause
22.35 Cesty k úspěchu
22.50 Polda IV (10)

Pomsta. Krimiseriál (ČR, 2020)
00.00 Policie v akci
00.55 Námořní vyšetřovací

služba XII (9)
01.50 Policie Hamburk XI (14)
02.50 Policie Hamburk XI (15)
03.50 Prostřeno!
05.25 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 Body Fixers
11.30 Óčko hity
13.00 Óčko trendy
14.30 Smartmania
14.35 Óčko trendy
15.00 #VIDIMSE VMIXXXERU
17.00 KOLIK KLIPŮ, TOLIK LITRŮ
17.30 KOŤÁK KUCHTÍK
17.35 KOLIK KLIPŮ, TOLIK LITRŮ
18.00 Top 5 Na koníčka
18.30 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Naked Attraction
22.30 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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V předvečer
prvního zápasu
kvalifikace MS
byly rozdány trofe-
je za loňský rok.

Anketu Fotbalista roku 2020
vyhrál stejně jako loni Tomáš
Souček, který momentálně
hájí barvy anglického West
Hamu. Hlasování ovládl před
druhým Vladimírem Coufa-
lem a třetím Vladimírem Da-
ridou. „Anketa Fotbalista
roku je v Česku největším in-
dividuálním oceněním a je
pro mě obrovskou ctí, že
jsem ji vyhrál podruhé za se-
bou. Více si cením druhého,
letošního triumfu. Rok 2020
byl strašně složitý – celosvěto-
vá pandemie, obrovská život-
ní změna, stěhování do zahra-
ničí, daleko od svých blíz-

kých,“ prohlásil vítězný To-
máš Souček.
Prvenství se podařilo obhá-

jit také dalším loňským vítě-
zům. Fotbalistkou roku se sta-
la Kateřina Svitková, která
v anketě podtrhuje úspěch
West Hamu United. S českou
reprezentací postoupila do
baráže o postup na ME.
Mezi trenéry znovu uspěl

Jindřich Trpišovský, který se
Slavií získal titul a postoupil
ze základní skupiny Evrop-
ské ligy do vyřazovací části.
Vítěze znají i další katego-

rie. Talentem roku je David
Zima, jenž patří do základní
sestavy Slavie. Do Síně slávy
vstoupil Václav Mašek a nej-
lepším eSportovým hráčem
je T9Laky, tedy Lukáš Pour.
Vyhlášení tradiční ankety

proběhlo letos kvůli přísným
hygienickým opatřením na
aktuálním reprezentačním
srazu formou speciálního po-
řadu České televize. MET

Čeští fotbalisté dnes od 20.45
vstoupí do kvalifikace o postup
na mistrovství světa 2022. Na
úvod pětičlenné skupiny E
čeká reprezentanty venkovní
zápas s Estonskem, papírově
nejslabším týmem tabulky.

● „Všichni reprezentanti i členo-
vé realizačního týmu měli
před dnešním zápasem nega-
tivní test na koronavirus,“
informoval mluvčí národního
mužstva Petr Šedivý. Český ce-
lek už je v polského Lublinu,
kde se utkání kvůli zpřísně-
ným opatřením proti koronavi-
ru v Estonsku odehraje.

● Naopak fotbalisté Estonska
museli kvůli pozitivnímu testu
na koronavirus a kontaktu hrá-
čů s nakaženým na poslední
chvíli výrazně změnit nomina-
ci. Z původního výběru vy-

padla více než polovina hráčů
včetně karvinského Vlasije Sin-
javského a naopak 10 hráčů
bylo dodatečně povoláno.
Mužstvo povede i jiný trenér.

● „Věřím, že vstup do kvalifika-
ce zvládneme. Byť je Estonsko
outsider skupiny, nikterak sou-
peře nepodceňujeme. Přistu-
pujeme k tomu s plnou váž-
ností a jednoznačně budeme
chtít vyhrát,“ uvedl trenér
Jaroslav Šilhavý, jehož tým už
34 zápasů v řadě neremizoval.

● Reprezentační kouč nasadí
dnes všechny čtyři krajánky
z bundesligy, kteří se po utká-
ní od týmu odpojí a vrátí se
do svých klubů. Z preventiv-
ních důvodů nakonec zůstal
doma dodatečně povolaný
obránce Václav Jemelka,
jemuž se udělalo nevolno.

Více na www.jobdnes.cz/detail/7W8QYO
Honniker s.r.o.

Řidič dodávky skupiny B, rozvoz zboží po celé ČR,
provozovna Horní Cerekev, ŘP skup. B, SŠ,
spolehlivost, flexibilitu, praxi v řízení, bezúhonnost,
plat 25-30 tisíc čistého. Naděžda Vaňková, tel.: 725
743 199, e-mail: kavapo@seznam.cz

Více na www.jobdnes.cz/detail/REXIW8
AURES Holdings a.s.

PRACOVNÍK PÉČE O VOZY - PRAHA (až 28.000
Kč!) Baví vás práce s auty? Připojte se do našeho
profesionálního týmu. Budete mít možnost pečovat o
celý vozový park naši společnosti. Výdělek až
28.000Kč. Směny na krátký-dlouhý týden.

Více na www.jobdnes.cz/detail/17VJT2
AURES Holdings a.s.

Specialista finančních služeb Hradec Králové,
náborový příspěvek 30000Kč, příjemné a profesionální
vystupování, zkušenosti s prodejem výhodou,
maturita, výborné komunikační a vyjednávací
dovednosti, ochotu práce na směny. Email:
blanka.poliakova@aaaauto.cz

Školství, výuka, vzdělávání, sport

Více na www.jobdnes.cz

Speciální pedagog – tyfloped

Speciální pedagog - psycholog

UČITELE/-KU

UČITEL/-KA ODBORNÉHO VÝCVIKU střední školy pro obor Zednické práce

UČITEL/-KA ODBORNÉHO VÝCVIKU střední školy pro obor Zednické práce

Výsledky ankety

Fotbalista roku 2020 Tomáš
Souček byl loni lídrem české
reprezentace, která v Lize
národů vyhrála svou skupinu
a postoupila mezi nejlepší
týmy Evropy. Výrazně se
prosadil i v Premier League,
kde se uvedl skvělými výkony
ve West Hamu United.

● Další pořadí
2. Vladimír Coufal
(Slavia/West Ham United)
3. Vladimír Darida
(Hertha Berlín)
4. Patrik Schick
(Lipsko/Bayer Leverkusen)
5. Alex Král
(Spartak Moskva)
6. Tomáš Vaclík (FC Sevilla)
7. Jakub Jankto (Sampdoria)
8. Adam Hložek (Sparta)
9. Ondřej Kolář (Slavia)
10. Petr Ševčík (Slavia)

Všichni Češi jsou v pořádku, Estonci nastoupí s béčkem

V devíti pondělních zápasech
hokejové NHL se bodově pro-
sadili dva Češi. Martin Nečas
ve svém jubilejním 100. star-

tu kariéry v zámoří upravo-
val výhru Caroliny na ledě Co-
lumbusu na konečných 3:0.
Jakub Voráček pro změnu

asistoval u jediné trefy Phila-
delphie, která podlehla Islan-
ders 1:2 po prodloužení. Zku-
šený útočník se tak 718. bo-

demposunul na sedmou příč-
ku historického bodování Če-
chů v NHL před Martina Stra-
ku s Petrem Nedvědem. ČTK

Další zlata
Šestnáctiletý akrobatický
lyžař Matěj Švancer (vlevo)
získal na juniorskémMS
v Krasnojarsku druhé zla-
to. Po slopestylu ovládl
i Big Air. Další český repre-
zentant Štěpán Hudeček
(vpravo) obsadil 5. místo.
Česká výprava získala na
šampionátu v Rusku už tři
zlata, juniorskou mistryní
světa ve snowboardcrossu
se včera stala také Sára
Strnadová. PEPÉ KALENSKÝ

Práce - nabídka
• Přijmeme pomocné dělníky
na stavby v ČR (Praha), SR a
Polsku. Mzda od 125 Kč/hod.
v čistém. HPP nebo dohoda.
Kontakt: 777790967 232574

Fotbalovou Slavii podle serve-
ru Seznam Zprávy už kontak-
toval vyšetřovatel UEFA, kte-
rý se zabývá událostmi z vy-
hrocené odvety osmifinále
Evropské ligy v Glasgow. Do-
mácí záložník Kamara obvi-
nil slávistu Kúdelu z rasistic-
ké urážky a pak ho v útro-
bách stadionu fyzicky napa-
dl. Klub protokoluje výpově-
di hráčů a členů realizačního
týmu ve spolupráci s advokát-
ní kanceláří a notářem. ČTK

Voráček. Přeskočil Straku a Nedvěda

inzerce

Fotbalistou roku opět Souček

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Slavia. Hráči
už vypovídají
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Komediální, rodin-
ný, romantický,
sportovní i historic-
ký snímek. V Brně
je zkrátka prostor
pro všechno.

Světlo světa by letos mělo
spatřit hned šest snímků zasa-
zených do kulis jihomorav-
ské metropole nebo jejího
okolí včetně očekávaného fil-
mu Zátopek.
Brno navštívili například

herci a herečky Vojtěch Dyk,
Václav Neužil, Richard Kraj-
čo, Martha Issová nebo třeba
Eliška Křenková, která si oblí-
bila místní kavárny.
„Brno se podle mě za po-

slední roky hodně zvedlo, co
se týče gastronomie. Když je
teplo, miluji, jak ulice žijí
místními lidmi, a je mi pří-
jemné, že centrum není
přespříliš zaplaveno davy za-
hraničních turistů. Trhy na
Zelňáku, stálá expozice fau-
ny, galerie, nově zrekonstruo-
vané Janáčkovo divadlo, anti-
ky a místa jako Kvítka v bytě
jsou pro mě jako oázy. Lidé
jsou tu vyklidněnější a poma-
lejší než v rušné Praze. Takže
Brno je pro mě krásná směs
ruchu a klidu ve správné
míře,“ vzpomíná Křenková
na letní natáčení romantické-
ho dramatu Marťanské lodě.
Nejočekávanější premié-

rou, odloženou z loňského
roku, je však film Zátopek
v režii Davida Ondříčka.
„V Brně jsme našli ideální lo-
kaci v podobě stadionu za Lu-
žánkami, kde jsme vytvořili
iluzi olympijských her v Lon-
dýně v roce 1948 a v Helsin-
kách roku 1952. Zároveň mu-
sím vysoce ocenit a hluboce
poděkovat všem komparzis-
tům z Brna a okolí. Když Záto-

pek vběhl na stadion, viděl
jsem v jejich očích opravdové
slzy dojetí. Na to se nedá zapo-
menout,“ těší Ondříčka.
V Brně se během loňského

roku natáčel také životopis-
ný snímek Il Boemo, vánoční
příběh Přání Ježíškovi a ko-
medie Shoky & Morthy: Po-
slední velká akce. „Na přípra-
vách natáčení celovečerních
filmů začínáme spolupraco-
vat často až rok dopředu. Od
doporučení a následných ob-
hlídek vhodných lokací až po
pomoc s přípravou natáčení
v Brně a regionu,“ říká vedou-
cí Brno Film Office Ivana Ko-
šuličová. Podle ní naštěstí ani
navzdory pandemii zájem
o natáčení v Brně neustává,
což je důležité, protože filmy
přinášejí městu nejen propa-
gaci, alemají i významný eko-
nomický efekt.

Natáčení snímku Il Boemo vMahenově divadle v Brně RICHARD HODONICKÝ

Film Zátopek LUCKYMAN FILMS

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Filmy, které se natáčely v Brně
či okolí, budou mít premiéry
od června do listopadu.

● 10. 6. Mazel a tajemství lesa
Velká část natáčení filmu Ma-
zel a tajemství lesa proběhla
v Moravském krasu. Produ-
cent a režisér Petr Oukropec
sáhl po dalším rodinném fil-
mu v koprodukci s Německem
a Slovenskem.

● 12. 8. Zátopek
Dlouho očekávaná premiéra
odložená z loňského roku při-
blíží příběh známého atleta
Emila Zátopka v životopisném
dramatu v režii Davida Ondříč-
ka. V Brně se natáčelo na chát-
rajícím stadionu za Lužánka-
mi, hlavní roli ve snímku ztvár-
nil Václav Neužil mladší, jeho
ženu Danu, vynikající oštěpař-
ku, si pak zahrála Martha Isso-
vá.

● 19. 8. Shoky & Morthy:
Poslední velká akce
Bláznivá komedie o dvou you-
tuberech, kteří se snaží zachrá-
nit svou kariéru, se odehrává
v okolí Nedvědice, ale také
v centru Brna – například před
Úrazovou nemocnicí nebo
hostelem Franz Kafka Špitál.
V hlavních rolích se představí
Štěpán Kozub a Jakub Štáfek.
Režisérem snímku je Andy
Fehu.

● 16. 9.Marťanské lodě
Intimní příběh o lásce i tragic-
kém konci vztahu od režiséra
Jana Foukala. Natáčelo se na-
příklad v bývalých lázních Zá-
brdovice, paláci Jalta, Kabare-
tu Špaček, Kabinetu Múz či
areálu Malá Amerika. V hlav-
ních rolích se představí Martin
E. Kyšperský a Eliška Křenková.

● 21. 10. Il Boemo
Velkolepý historický film o ži-
votě českého skladatele Jose-
fa Myslivečka. Natáčení kro-
mě Itálie, kde Mysliveček žil,
probíhalo v rámci jižní Mora-
vy v brněnském Mahenově di-
vadle nebo na zámku v Bučovi-
cích. V hlavní roli se představí
Vojtěch Dyk, režie se ujal Petr
Václav.

● 25. 11. Přání Ježíškovi
Vánoční romantická komedie,
která pohladí i dojme. Na plát-
ně se objeví Richard Krajčo,
Jaroslav Dušek, Eva Holubová,
Jiří Langmajer, Anna Polívko-
vá, Elizaveta Maximová nebo
Matěj Hádek. A také Morav-
ské náměstí, Velký Špalíček,
Petrov nebo hotel Continen-
tal. Snímek režírovala Marta
Ferencová podle scénáře
Marcina Baczyńského.

Marťanské lodě DAVID KONEČNÝ

Očekávané filmové premiéry 2021

Městská část Brno-sever chce
letos zateplit až 20 bytových
domů. Místostarosta David
Aleš řekl, že náklady by moh-
ly být kolem 80 milionů ko-
run a bude záležet na peně-
zích. Podle Aleše se dá ušetřit
až třetinu nákladů na vytápě-
ní, což pro občana může být
v řádu tisíců za rok. Loni rad-
nice zateplila 11 bytových
domů. Brno vlastní bezmála
30 tisíc bytů. Většinu mají ve

správě městské části. Nejvíce
právě Brno-sever, v počtu ko-
lem 5000. Pokud budou pení-
ze, mohlo by se zateplení tý-
kat až 20 domů. „Bude ale zá-
ležet na soutěžích a na ceně,
jestli se něco podaří ušetřit.
Proto máme v plánu až
20 domů, i když se to málo-
kdy vše povede z časových
a finančních důvodů,“ řekl.
Radnice podle Aleše také

čeká, zda ministerstvo pro

místní rozvoj vypíše dotační
programna zateplení a snižo-
vání energetických ztrát. Už
nyní má radnice vysoutěžené
dodavatele, kteří se postarají
o zateplení domů v Trávníč-
kově a Durďákově ulici a také
u domovního celku v Země-
dělské ulici. U dalších budov
připravuje projekty. „Kon-
krétně se to týká dalších do-
movních celků v Zemědělské
ulici a dalších domů v Durďá-

kově, Hoblíkově nebo Jugo-
slávské ulici a na náměstí
SNP,“ řekl Aleš.
Kromě peněz záleží počet

zateplených domů i na tom,
jak se podaří připravit projek-
tové dokumentace a kdy to
schválí stavební úřad, což je
podmínkou pro vyhlášení ve-
řejné soutěže na zhotovitele.
Aleš dodal, že u některých
domů je dokončení prací
možné až v příštím roce. ČTK

Jazyková škola
VIKA

Masarykova 31
602 00 Brno

☎ 542 221 578
☎ 603 776 978

agentura@vika.cz
www.vika.cz

Výuka přímo v centru města

inzerce

Krajčo, Issová či Neužil.
Brněnské kulisy ve filmu

Brno-sever. Chce zateplit až 20 domů
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Ve vnitrobloku ve
Francouzské ulici
právě projektuje
bydlení kancelář
Chybik+Kristof.
Město plánuje byty
nabídnout lidem
jako družstevní.

Francouzská ulice patří k lo-
kalitám, ve kterých město
plánuje větší bytovou výstav-
bu. „K dalším by patřily třeba
Přízřenice, Holásky a přede-
vším Kamenný vrch. Rozsáh-
lý vnitroblok ve Francouzské
umožňuje při zachování do-
statku zeleně vybudovat nece-
lou stovku nových bytů, na-
víc v docházkové vzdálenosti
od centra,“ říká brněnská pri-
mátorka Markéta Vaňková.
Projekt nyní vstupuje do

fáze zpracovávání dokumen-

tace pro územní rozhodnutí.
Samotná stavba by podle od-
hadu radnice mohla začít do
pěti let.
Výstavbu ve Francouzské

město připravuje ve vnitro-

bloku, který tvoří brownfield
zpustlého starého objektu
školky s okolím. Plánuje zde
bytové domy v konceptu do-
stupného družstevního bydle-
ní.

Jde o alternativu k develo-
perské výstavbě, kdy druž-
stvo staví pro své členy za ná-
kladové ceny, nikoliv pro
zisk. Byty by tak měly být vý-
razně dostupnější.

Je to jedna z šesti lokalit,
které město připravuje pro
družstevní výstavbu. Původ-
ně se tu počítalo s vybudová-
ním startovacích a senior-
ských bytů.
Se změnou záměru se pro-

to upravily i dispozice bytů,
namísto převažujících jedno-
a dvoupokojových vhodných
pro páry z řadmladých i seni-
orů tu teď budou hlavně
dvou- a třípokojové vyhovují-
cí rodinám.
„Věřím, že tento projekt zá-

sadně přispěje ke zkulturně-
ní a zatraktivnění celé lokali-
ty, která je v konceptu druž-
stevní výstavby výjimečná
blízkostí centra města, a jed-
nou to bude velmi dobrá adre-
sa,“ očekává vývoj čtvrti zná-
mé jako brněnský Bronx ná-
městek pro oblast bydlení Jiří
Oliva.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Vizualizace bytů ve Francouzské ulici CHYBIK+KRISTOF

inzerce

V Bronxu plánují stavbu
téměř stovky rodinných bytů
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Magistrát poptává
autorský návrh
vhodné ozdoby
pro zrekonstruova-
né náměstí.

Brno schválilo vyhlášení
nové soutěže na podobu vod-
ního prvku na Dominikán-
ském náměstí. Jeho cena ne-
smí přesáhnout 7,55 milionu
korun bez DPH. Město už
v minulosti soutěž vyhlásilo,
radní ale žádný z návrhů ne-
vybrali.
Brno v roce 2018 zrekon-

struovalo náměstí za více než
sedmdesát milionů korun.
Zmizela z něj parkovací mís-
ta, naopak se objevily stro-
my. Na přelomu let 2019
a 2020 se uskutečnila archi-
tektonicko-výtvarná soutěž
na doplnění náměstí o dva
vodní prvky, ale žádný z ná-

vrhů neuspěl. Radní proto
nyní schválili vyhlášení nové
soutěže.
„Předmětem soutěže je au-

torský návrh jednoho vodní-

ho prvku pro centrální část
Dominikánského náměstí.
Návrh musí respektovat vý-
znam místa se současnou
funkcí shromažďovacího

a společenského prostoru
před sídlem samosprávy,“
uvedl náměstek brněnské pri-
mátorky Tomáš Koláčný z Pi-
rátů.

Mezi požadavky na prvek
podle něj patří dotváření cha-
rakteru místa, chlazení oko-
lí, vzduchu a dlážděného po-
vrchu náměstí v letníchměsí-
cích včetně vyvolání efektu
vodní mlhy.
„Může, ale nemusí jít o his-

torickou reflexi původního
rybného trhu, který se zde na-
cházel. Nový vodní prvek
musí být každopádně umělec-
kýmdílem, od kterého se oče-
kává vysoká výtvarná úro-
veň,“ řekl Koláčný.
Původně se počítalo se dvě-

ma prvky, jedním před koste-
lem svatého Michala a dru-
hým v centrální části Domini-
kánského náměstí.
Odborná část hodnoticí ko-

mise předešlé soutěže se ale
nakonec shodla na tom, že
na prvek před kostelem není
dost prostoru. Radní pak ne-
vybrali žádný z návrhů a ulo-
žili odboru kultury přepraco-
vat zadání a vypsat novou sou-
těž. ČTK

inzerce

Pohled na Dominikánské náměstí v Brně MAFRA

První pokus o nalezení zasypaného
historického viaduktu nevyšel. Sonda
mapovala část kolejiště vedle bývalé-
ho skladiště Amerika u brněnského
hlavního nádraží až deset metrů pod
zemí, oblouky Vídeňského viaduktu
z roku 1838 však pod současným že-
lezničním náspem neodhalila.
Úspěšné bylo pouze doplňkové mě-

ření nad podzemními prostory skla-
diště, v jehož sklepení jsou klenby do-
sud zachovány. „Rozhodně budeme
v hledání viaduktu dál pokračovat. Po-
dle toho uvidíme, zda se stavba zacho-
vala a v jakém je stavu. Vzhledem
k historické hodnotě viaduktu zvažu-
jeme jeho rekonstrukci, případně
alespoň jeho zachovaných částí. Po-
kud se nám viadukt podaří obnovit,
bude to významná dominanta města,
podobně jako nedávno otevřený Ne-
grelliho viadukt v Praze. Ten brněn-

ský je přitom ještě o deset let starší,“
říká ředitel Kanceláře architekta měs-
ta Brna Michal Sedláček. Do budouc-
na se má lokalita v souvislosti s přesu-
nem hlavního nádraží proměnit
v pěší a cyklistickou promenádu spo-
jující centrum s nábřežím Svratky.
Zkušební měření prvního úseku se

konalo začátkem prosince loňského
roku a zahrnovalo prvních šest oblou-
ků, tedy zhruba šedesát metrů od bu-
dovy skladiště Amerika směrem na
jih. Podkladem byla trasa pravděpo-
dobného umístění Vídeňského via-
duktu z historických map a archiv-
ních podkladů. Průzkum bude pokra-
čovat v létě. Měření georadarem dopl-
ní kopané sondy a vrty. Jestli dojde
také na průzkum úseků navazujících
na most přes Svratku či v místě pod-
jezdu na Uhelné ulici, bude záležet na
dalších výsledcíchměření. BAB

Celý semestr distančně
Celý letní semestr na Mendelově
univerzitě se odehraje v on-line
režimu. Vedení školy o tom roz-
hodlo na základě vývoje epide-
mické situace. Také Masarykova
univerzita počítá s on-line vý-
ukou, v případě zlepšení s hybrid-
ním režimem. „Již dopředu jsme
avizovali, že v on-line režimu

bude výuka celý březen. Nyní je
na místě dát studentům jasnou
informaci o tom, jak budeme po-
stupovat v dalších měsících. Bo-
hužel vývoj pandemie v naší
zemi je stále vážný, takže v sou-
časné chvíli nevidím jiné řešení,“
uvedla rektorka Mendelovy uni-
verzity Danuše Nerudová. Univer-
zita před týdnem začala s testová-
ním zaměstnanců v kampusu. ČTK

www.irumler.cz

Burianovo nám.8
616 00 Brno

tel.: 737 288 188

elektrospotřebiče
moderní kuchyně Historický viadukt.

Hledání má pokračovat

Vodní prvek na Dominikánské
náměstí vyberou v soutěži

Krátce



Jak vlastně vypadal svět v roce 1961? Z mauzolea
na Rudém náměstí byly odstraněny Stalinovy ostatky,
ale také začala stavba Berlínské zdi. Podařilo se obje-
vit virus spalniček, i když cesta k vakcíně trvala ještě
několik následujících desetiletí. Studio Disney uved-
lo film 101 dalmatinů, v kinech se objevila také West
Side Story, Marilyn Monroe se rozvedla s Arthurem
Millerem a poprvé vystoupili The Beatles. Prezident
Kennedy vyhlásil nejen americkou cestu na Měsíc, ale
také stavbu meteorologických a televizních družic.
Vznikla Amnesty International, Kuvajt se zbavil brit-
ského protektorátu a ve světě módy se objevila Yves
Saint Laurent. Armáda v Sovětském svazu odpálila
největší termonukleární pumu všech dob – 58 me-
gatunovou Car bomba. Sálové počítače IBM se staly
první, které používaly tranzistory, počítače se začaly
spojovat pomocí dálnopisných terminálů propoje-
ných telefonem.

V našich zemích byla dokončena vltavská přehra-
da Orlík, začalo vysílat brněnské televizní studio, až
osmdesát Brňanů denně využilo buzení telefonem
a v Černých Polích byl veřejnosti předán Park osvobo-
zení, který vznikl v místech Schreberových zahrádek –
první zahrádkářské kolonie na území Rakouska-Uher-
ska. Zelenina Brno oznámila, že na podzim bude třeba
šetřit s cibulí a česnekem, na trhu však bude dost zelí,
kedluben, celeru, mrkve a dokonce i čerstvého špe-
nátu. Vypili jsme (přepočítáno na jednoho obyvatele
včetně nemluvňat) za 461 Kčs alkoholických nápojů.
V peněžence se poprvé objevila zelená stokoruna,
která vydržela Pražské jaro, normalizaci, Sametovou
revoluci i rozdělení Československa.

A taky přišel Jurij Gagarin. Ve středu 12. dubna 1961

Gagarin 60
za pouhých devadesát minut oblétl planetu Zemi.
Na oběžnou dráhu jej vynesla upravená balistická
raketa, samotný kosmonaut byl namačkán do dvou-
metrové koule kosmické lodě, která letěla ve výšce
od 180 do 330 kilometrů nad zemí rychlostí 25krát
větší než rychlost zvuku. Ke startu došlo v 6 hodin 7
minut světového času (+2 hodiny našeho času), trasa
vedla nad Sibiří, nad Kamčatkou se vydal přes Tichý
oceán. Nad Havají zažil západ Slunce za obzor, v 7:00
přelétl Magellanovu úžinu (teprve v té době Rádio
Moskva oficiálně celému světu oznámila jeho let), nad
jižním Atlantikem zažil zase denní světlo, brzdit začal
v oblasti nad Angolou, nad Egyptem došlo k oddělení
servisního a návratového modulu, následovalo aero-
dynamické brzdění. K dispozici nebyly žádné záložní
raketové motory, Gagarin se musel krátce před přistá-
ním z kabiny katapultovat a snést se na zemi na padá-
ku. Celý let řídily primitivní automaty, žádné počítače,
kosmonaut dokonce nebyl ani v nepřetržitém spojení
s řídícím střediskem.

Ve výšce 7 km nad zemí byl kosmonaut vystřelen
z kabiny a na padáku přistál u města Engels v již-
ním Povolží nedaleko místního farmáře a jeho dcery:
„Když mě viděli ve skafandru a za mnou se táhnoucím
padáku, jak jsem k nim kráčel, začali ve strachu cou-
vat. Řekl jsem jim, nebojte se, jsem sovětský občan,
jako vy, sestoupil jsem z vesmíru a musím najít tele-
fon, abych zavolal do Moskvy! “

Jurij Gagarin se právem řadí mezi novodobé hr-
diny. Nikdo tenkrát nevěděl, jak lidský organismus
zareaguje na beztížný stav. Kosmonaut se mohl bě-
hem hodiny a půl zbláznit, dostat mořskou nemoc
se strašidelnými iluzemi, ztratit schopnost orientace

a cílevědomého uvažování, zemřít na ozáření. Gagarin
letěl v kosmické lodi, která v pěti předcházejících po-
kusech dvakrát selhala. A spolehlivá nebyla ani kos-
mická raketa – naději na úspěch odborníci odhadli tak
padesát na padesát. Výprava naštěstí proběhla bez
větších problémů a na planetě Zemi se zrodila celo-
světová celebrita.

V pondělí 12. dubna to bude už 60 roků. Buďte
u toho spolu s Hvězdárnou a planetáriem Brno.

Brno Space Days/Dny jihomoravské kosmonautiky
■ 8. až 12. dubna
výstava Člověk ve vesmíru (náměstí Svobody)

■ 8. dubna v 19.00
Novinky z kosmonautiky s Dušanem Majerem z kos-
monautix.cz (on-line)

■ 9. dubna v 19.00
Stopařův průvodce po galaxii s Lukášem Hejlíkem
a LiStOVáNí (on-line)

■ 11. dubna ve 20.00
premiéra pořadu Gagarin (on-line)

■ 12. dubna 8.00 až 10.00
Jak to bylo před 60 roky, s Tomášem Přibylem
z Technického muzea v Brně (on-line)

■ 12. dubna 10.00 až 12.00
Už 60 let ve vesmíru, s výjimečnými hosty na vlnách
Českého rozhlasu Brno (on-line)

On-line přenosy naladíte na YouTube Hvězdárny
a planetária Brno, vysílání 12. dubna dopoledne
od 10.00 také na YouTube Českého rozhlasu Brno.

INZERCE
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Třetí ročník soutě-
že Realiťák roku,
pořádaný serverem
Reality.iDnes.cz
a společností ADOL
Monitor, zná své
vítěze. Tím jihomo-
ravským se stal
David Vašíček.

Jaký je a jaký vývoj na jihomo-
ravském realitním trhu oče-
kává? Nejen na to jsme se Da-
vida Vašíčka, který v oboru
působí už přes dvacet let, ze-
ptali v rozhovoru pro deník
Metro.

Co vám přinesla účast a ná-
sledné krajské vítězství
v soutěži Realiťák roku?
Neustále vznikají nové kan-

celáře, rodí se noví makléři,
a pokud člověk nejde s do-
bou, zakrní. Díky této soutěži
jsem se ještě více začal zají-
mat, jak to ostatnímakléři dě-
lají. Je fajn mít srovnání

s těmi dobrými. Na této soutě-
ži se mi líbí, že spojuje ty nej-
lepší a dobré, kteří se chtějí
posouvat dále. I když reality
dělámdlouho, stále o sobě po-
třebuji dávat vědět. Krajské
vítězství dopomohlo ke zvidi-
telnění jak mé osoby, tak fir-
my, kterou jsem založil
v roce 1997. Posunulo mě
zase mnohem výš v očích ve-
řejnosti.

Nakolik se od vašich
začátků změnil realitní
trh na jižní Moravě?
Realitní trh na jižní Mora-

vě funguje i po letech podob-
ně. Ceny nemovitostí šly na-
horu i v dobách, kdy jsem za-
čínal. I když musím říct, že
dříve nabídka nemovitostí na
jižní Moravě pokrývala po-
ptávku a nebyl po nich tako-
vý hlad. Dnes je zájem enorm-
ní. Lidé více investují do zajiš-
tění sebe a budoucnosti své
rodiny. Nabídka tak poptáv-
ku pokrývat nestačí, což tlačí
ceny nahoru přece jen výraz-
něji. Také oproti mým začát-
kům značně přibylo zájemců
z řad zahraničních investorů.

A jak se změnila samotná
práce realitního makléře?
Práce realitního makléře

se změnila totálně. Získání za-
kázky se odehrává z výrazné
části on-line, lidé si nás více
prověřují, chtějí znát naši his-
torii. Dříve zadali prodej ne-
movitosti prakticky komuko-
liv. Podle mého názoru v rea-
litní branži přibylo skuteč-
ných odborníků, za což jsem
rád, protože díky tomu už ne-
dochází k poškozování trhu
samotnými makléři. Nároč-
nější je příprava nemovitos-
ti k prodeji. V dobách před
masivním nástupem interne-
tu se nemovitost někdy jen
popsala, a pokud k ní byly fot-
ky, tak z toho byl top inzerát
do tištěných novin. Kroků
předcházejících vypuštění ne-
movitosti do světa přibylo. Za-
číná to posouzením ceny, sta-
žením dat z katastru nemovi-
tostí, porovnáním cen proda-
ných nemovitostí. K tomuto
dříve vůbec neexistoval pří-
stup, proto byla práce s ce-
nou náročnější. Dále je potře-
ba kvalitně nemovitost odpre-
zentovat. Připravit ji před po-

řizováním fotografií, dělá se
3D skenování, videozáběry.
Od svých začátků pravidelně
investuji do inovací. Již před
deseti lety jsem mluvil o vir-
tuální prohlídce, tehdy ještě
nebyla technologie tak kvalit-
ní, ale v současnosti už je to
úžasný prostředek k předsta-
vení nemovitosti. Je to vždy
o financích, ale je potřeba se
stále rozvíjet a pracovat na
sobě, doslova dychtit po změ-
nách. Jen tak semůže realitní
makléř po dobu více než dva-
ceti let udržet v sedle. Musí
jít s dobou.

Příští rok by mělo po více
než 25 letech konečně
dojít ke schválení nového
brněnského územního
plánu. Co podle vás přine-
se realitnímu trhu v Brně?
Pevně věřím, že přinese

více příležitostí k výstavbě.
Pokud bude fungovat a pokry-
je potřeby a požadavky trhu,
může přinést i stabilizování
trhu s nemovitostmi a napo-
moci k zastavení růstu cen.
Pokud bude uspokojena po-
ptávka, ceny se ustálí.

O jaké lokality v Brně je
v současnosti největší
zájem?
Obecně je větší zájem o se-

verní část města Brna a také
o centrum. O centrum mož-
ná proto, že se zde v současné
době více staví. O severní část
proto, že je více orientovaná
k lesům a kopcům, na rozdíl
od jižní části Brna. Zájem je
ale o všechny periferní části
Brna spojené s přírodou
a také o Masarykovu čtvrť.

V souvislosti s koronavi-
rem někteří lidé z branže
očekávají propad cen bytů
hlavně v panelácích a na
periferiích. Myslíte, že
k němu skutečně dojde?
Poptávka po nemovitos-

tech je stále vysoká. Obecně
je tu trend se stále posouvat
s bydlením k velkým měs-
tům, což tlačí obecně ceny
v Brně a okolí nahoru. Pokud
bychom se bavili o menších
okresních městech, jakými
jsou napříkladHodonín, Břec-
lav, Blansko nebo Vyškov,
i zde je v současnosti poptáv-
ka po bydlení vysoká, avšak

inzerce

Čegan s.r.o. | pracoviště: Husova 1693/35
CZ-664 51 Šlapanice | tel.: 775 884 413
kariera@cegan.cz | www.cegan.cz

• prostředí české rodinné firmy
• práci v čisté klimatizované hale
• práci na hlavní pracovní poměr
• dotované obědy ve vlastní jídelně
nebo stravenky

• letní a zimní firemní akce

• práce ve 12 hodinových směnách

• 25 dní dovolené

• vyučení, případně základní vzdělání
• praxe v oboru výhodou
• bez praxe zaučíme
• samostatnost, spolehlivost a pečlivost

NABÍZÍME

POŽADUJEME

POZICE VHODNÉ I PRO OZP

HANDLER - MANIPULANT
KONTROLOR KVALITY VE VÝROBĚ
OPERÁTOR NA POKOV
ÚDRŽBA A SPRÁVA AREÁLU
MISTR VÝROBY
SPECIALISTA LOGISTIKY
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pociťuji, že v těchto městech
není tlak na zvyšování ceny
takový, a pokud se cena pře-
houpne přes tržní cenu, zá-
jem potenciálních kupují-
cích zcela ochabuje. Cenu
také ovlivňují sazby a dostup-
nost hypoték. Pokud nebu-
dou hypotéky dostupné pro
zájemce ve velkém okresním
městě, nebudou dostupné
ani v panelácích na perife-
riích. Pokud dojde k nižší po-
ptávce celorepublikově, na-
příklad z důvodu nižší kou-
pěschopnosti, vyšší neza-
městnanosti či z důvodu úpra-
vy sazeb hypoték, může to
nejvíce postihnout menší
obce kolem menších okres-
ních měst, kde je málo pra-
covních příležitostí.

Jaké další trendy v souvis-
losti s dopady koronaviro-
vé krize v oblasti realit už
sledujete a jaké další oče-
káváte?
Vzhledem k dramatické-

mu nárůstu home office se
uvolňují a těžko obsazují kan-
celáře. Lidé poptávají také
více a více bydlení v přírodě.

Částečně kvůli omezeným
možnostem cestování, ale ně-
kteří i mění byt za bydlení
v přírodě. S tím, jak jsou lidé
zavření doma, častěji o svém
bydlení také přemýšlejí
a jsou ochotnější k případné
změně. Myslím, že koronavi-
rová krizemůže vést také k si-
tuaci, kdy některé zavřené
hotely či restaurační zařízení
developeři přebudují pro by-
tové potřeby.

Je podle vás družstevní
bydlení jednou z budou-
cích cest dosažitelného
vlastního bydlení?
Výstavba družstevních

bytů může k levnějšímu byd-
lení dopomoci. Když byty sta-
ví město, není cílem na nich
vydělat, ale uspokojit potře-
bu obyvatel. Pokud tedy měs-
to dokáže postavit byty, před-
pokládám s nižší cenou bez
přidané hodnoty zisku pro de-
velopera, je to určitě vynikají-
cí cesta, jak nabídnout lidem
dosažitelné bydlení ve svém.

Na západě a severu Evro-
py je celoživotní bydlení

v nájmu celkem obvyklé.
U nás je stále známkou ur-
čitého statusu bydlení ve
vlastním. Očekáváte v tom-
to ohledu změnu?
Podlemě je to otázkou poli-

tického nastavení a smýšlení
lidí. Očekávám, že pokud se
změní politické smýšlení,
může v tomto ohledu nastat
výrazná změna. U nás jsou
lidé ve věku 40 let a starší
zvyklí vlastnit nemovitosti
v osobním vlastnictví a jsou
kolikrát silně vázáni na mís-
to, kde pracují a bydlí. Když
se podívámena daň z nemovi-
tosti, je to jedna z nejlevněj-
ších daní. Pokud v české poli-
tice dostane víc prostoru stra-
namladších lidí, například Pi-
ráti, může toto nastavení zce-
la změnit. Jsem přesvědčen,
že kdyby se dostala k moci
jiná politická strana, nastavi-
la by vlastní bydlení úplně ji-
nak a potom by za ně každý
vlastník musel zaplatit více.
Vlastnictví bytu a jeho prona-
jímání není nikterak zatíže-
né sociálním a zdravotním
pojištěním, i to se může v bu-
doucnu změnit. RADEK BABIČKA David Vašíček ARCHIV D. V.

inzerce

OCHOTNĚJŠÍ KE ZMĚNÁM




